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Tárgy: írásbeli választ igénylő kérdés

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgy ű lésrő l szóló 2012 . évi XXXVI. törvény 42 . § (8 )

bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l szóló 10/2014 . (II . 24 .) OGY határozat 124 . § (1) bekezdés e
alapján „Mit tesz a kormány a gyógypedagógus-hiány megszüntetésének érdekében?” címmel írásbeli válasz t
igényl ő kérdést kívánok benyújtani Balog Zoltánhoz, az emberi erő források miniszterhez .

Tisztelt Miniszter Úr !

Választókerületemben is óriási problémát okoz a pedagógushiány, de ezen belül is különösen nagy gondot jelen t
a gyógypedagógusok hiánya . A meghirdetett álláshelyekre sincs elég jelentkező, pedig a létező státuszok száma i s
nagyon kevés . Óriási szükség lenne ugyanakkor a gyógypedagógusokra, hiszen a választókerületemben van olya n
település is, ahol az általános iskolások közel fele sajátos nevelési igényű , megfelelő fejlesztés nélkül pedig félő ,
hogy ezek az amúgy gyakran tehetséges gyermekek elkallódnak, nem teljesedhetnek ki feln őttként .

A helyzetet tovább nehezítette, nem pedig megoldotta a köznevelési törvény májusi módosítása, amely 2018-tó l
felmenő rendszerben lehet őséget ad arra, hogy a gyógypedagógiai ellátásra szoruló gyerekeknek ne m
gyógypedagógiai végzettségű tanárok is tarthatnak órákat, els ősorban egyes készségtárgyakból . A változás óriás i
aggodalommal tölti el a szül őket, de a gyógypedagógiai képzést folytató egyetemek is tiltakoztak ellene . Az
oktatási tárcának is eljuttatott állásfoglalásukban többek között az írták, hogy a gyógypedagógiai ismeretek hiány a
egyes esetekben veszélyforrásként is megjelenhet, például „technikai vagy testnevelési vonatkozásban, a rajz é s
vizuális kultúra, valamint az ének tantárgyak oktatásában rejl ő célzott művészetterápiás fejlesztési lehetőségek
pedig elveszhetnek” . Szerintük a gyógypedagógusok hiányát nem azzal kellene enyhíteni, hogy a törvényt hígítják
fel, inkább a gyógypedagógus-képzést kéne fejleszteni .

Kérdezem tehát a miniszter urat, hogy mit tesz a kormány a gyógypedagógus-hiány megszüntetésének érdekében ?

Várom miniszter úr válaszát a fenti kérdésre .

Veszprém, 2017 . szeptember 28 .
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